
Názov aktivity: Pracovná skupina pre životné prostredie

Miesto stretnutia:  COPA-COGECA, Rue de Trèves 61, 1040 Brusel

Dátum stretnutia: 12. september 2024

Účastník stretnutia: Konzorcium

Názov aktivity: Pracovná skupina pre životné prostredie

Predsedal: Predsedala Amanda Björksellová (SE), ktorá bola zvolená za predsedníčku pracovnej
skupiny. Za podpredsedov boli zvolení Edwin Michiels (NL) a John Murphy (IE).

Podrobný popis aktivity:

Zástupcovia Komisie  informovali o prebiehajúcom procese revízie nitrátovej smernice, ktorá bola
prijatá v roku 1991 kvôli ochrane vôd pred znečistením dusíkom a fosforom. Proces revízie súvisí aj
s rozvojom poľnohospodárskych praktík a technológií, zmenil sa aj dopad nitrátov a povedomie
o nich. Hodnotenie posúdi, ako môže smernica prispieť k záväzkom prijatým na konferencii COP15
znížiť straty živín o 50 % do roku 2030.

Európska komisia vyhlásila výzvu na predloženie informácií a verejnú konzultáciu (obe do 8. 3.
2024), zástupcovia upozornili na záverečnú správu SD, ktorá tiež niekoľkrát odkazuje na
problematiku živín. Je možné teda očakávať, že sa téme bude venovať aj predsedníčka Komisie vo
svojej avizovanej Vízii o budúcnosti poľnohospodárstva EÚ.

Komisia ocení informácie ohľadom doterajšieho vykonávania smernice v členských štátoch.

Zástupcovia Komisie ďalej informovali o návrhu smernice Komisie, ktorou sa mení smernica Rady
91/676/EHS, pokiaľ ide o používanie niektorých hnojivých surovín získaných zo statkových hnojív, ku
ktorému bolo možné zasielať pripomienky na stránkach Komisie do 17. 5. 2024. Návrh predstavuje
iba prechodné riešenie, než bude dokončená revízia nitrátovej smernice. Novela rieši problematiku
nadlimitnej aplikácie RENURE na pôde v zraniteľných oblastiach, v ktorých platí limit pre aplikáciu
hnoja a spracovaného hnoja 170 kg.

Celá prezentácia Komisie je priložená k zápisu v českom jazyku.

Diskusia:

DE zástupca označil debatu o RENURE za dôležitú a upozornil na klesajúci trend počtu chovaných
zvierat a zníženie používania hnoja.

IT zástupca považuje návrh o RENURE za nedostatočný.

Zástupcovia Komisie odporučili rôzne návrhy predložiť národným autoritám, ktoré budú legislatívne
návrhy prejednávať na úrovni Rady.

Predsedajúca na záver vyzvala Komisiu k opatrnému prístupu, upozornila napr. na najefektívnejší
spôsob čistenia odpadových vôd v Európe a zdôraznila nutnosť zaistenia rovnakých podmienok v EÚ
ako v ostatných krajinách.

Smernica o monitorovaní pôdy



Sekretariát informoval o zahájení trialógov, spravodajca výboru ENVI Martin Hojsík bol znova
zvolený, preto sa očakáva jeho návrat do pozície spravodajcu tohto spisu.

Veľké šelmy

Sekretariát informoval o zasadnutí Stáleho výboru Bernského dohovoru, ktorý sa bude konať  1.
decembrový týždeň tento rok, téma sa už prejednávala v rámci Rady pracovnej skupiny pre životné
prostredie 11. 9. 2024.

V diskusii SE zástupkyňa informovala o zmene prístupu SE, ktoré aktuálne podporuje zníženie počtu
vlkov v SE z 300 na 270.

Predsedajúca vyzvala členské organizácie na pokračovanie lobbistických akcií, lebo vlky predstavujú
v Európe skutočný problém.

Zákon o obnove prírody

Sekretariát informoval o formálnom prijatí zákona o obnove prírody, ktorý vstúpil do platnosti 18. 8.
2024. Jeho cieľom je zaviesť opatrenia na obnovu aspoň 20 % pevninských a morských oblastí v EÚ
do roku 2030 a všetkých ekosystémov, ktoré potrebujú obnoviť, do roku 2050. Každý členský štát
bude musieť vypracovať národný plán, ktorý musí Komisii predložiť do 2 rokov od vstupu do platnosti
a ktorý musí preskúmať najneskôr do roku 2032 a 2042.

V diskusii DE a AT zástupcai odporučili pokračovať v organizovaní dočasných pracovných skupín
k tejto legislatíve, SE zástupkyňa poukázala na problematiku financovania obnovy prírody a odmietla
využitie prostriedkov SPP.

 

AgETS

Sekretariát vypracoval návrh reflexného dokumentu, v ktorom odmieta všetkých 5 predložených
návrhov s dôrazom na fakt, že žiaden z nich nie je realizovateľný na úrovni poľnohospodárskych
podnikov. V diskusii členovia formu reflexného dokumentu podporili, iba DE a AT požadovali
dokument pozičný.

 

Prispôsobenie sa klíme

Sekretariát informoval, že prezentácia Oznámenia Komisie o riadení klimatických rizík sa uskutoční
18. 9. 2024 hybridnou formou. Toto Oznámenie Komisia publikovala 12. 3. 2024 a pre mnoho
členských organizácií C-C ide o prioritnú tému. Sekretariát v nadväznosti na prezentáciu navrhne
prejednať ďalšie kroky ohľadom prípadného prijatia oficiálneho dokumentu o potrebách odvetvia
poľnohospodárstva.

 

Prínos aktivity pre poľnohospodárov v SR:

Prenos informácií pre členov SPPK k danej problematike.

 



Vyplývajúce úlohy pre SPPK:

Pre SPPK nevyplývajú zo zasadania žiadne úlohy.

 


